
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

ΠΡΟΣ:    

1) Τον Υπουργό Μετανάστευσης και Ασύλου κ. Πλεύρη 

2) Τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής κ. Κικίλια 

3) Τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Χρυσοχοΐδη 

 

Θέμα: «Ανεξέλεγκτη και πρωτοφανής η αθρόα και παράνομη εισροή 

λαθρομεταναστών στην ελληνική επικράτεια» 

 

Η ανεξέλεγκτη κατάσταση που έχει διαμορφωθεί στη νήσο Κρήτη το τελευταίο 

χρονικό διάστημα εξαιτίας της εισβολής χιλιάδων λαθρομεταναστών από την Αφρική 

και τη Μέση Ανατολή  καταδεικνύει την ανεπάρκεια του κρατικού μηχανισμού. Η 

ανεπάρκεια της κυβέρνησης εντοπίζεται σε δύο καίριους τομείς. Στη φύλαξη των 

θαλασσίων συνόρων και στους τρόπους αντιμετώπισης των λαθρομεταναστευτικών 

ροών επί του ελληνικού εδάφους. Ειδικότερα σύμφωνα με έγκυρα δημοσιεύματα  

σχεδόν 2.000 άνθρωποι, κυρίως από Σουδάν, Αίγυπτο και Μέση Ανατολή, 

αποβιβάστηκαν  τις τελευταίες δύο ημέρες στην Κρήτη δημιουργώντας  ασφυκτικές 

συνθήκες για τις υποδομές φιλοξενίας και ταυτόχρονα εξαγρίωσαν τους κατοίκους των 

διαφόρων περιοχών της Κρήτης. Συγκεκριμένα στο λιμάνι της Αγίας Γαλήνης 

αγανακτισμένοι  κάτοικοι συγκεντρώθηκαν για να διαμαρτυρηθούν δεδομένης της 

τραγικής κατάστασης στην οποία έχει περιέλθει ο τόπος τους από την εισβολή των 

λαθρομεταναστών όπως οι ίδιοι την χαρακτήρισαν. Οι δήμαρχοι των περιοχών 

Ανωγείων, Γόρτυνας, Αρχανών –Αστερουσίων υπογράμμισαν ότι μόνο το τελευταίο 

διάστημα έχουν φτάσει εκατοντάδες άτομα, κυρίως από την υποσαχάρια Αφρική και 

τη Μέση Ανατολή, μέσω οργανωμένων κυκλωμάτων διακινητών. Η κατάσταση 

αναμένεται να επιδεινωθεί, καθώς εκφράζεται εκτίμηση ότι μέχρι τα τέλη Ιουλίου ο 

αριθμός των μεταναστών θα αγγίξει τους 15.000.  Συμπερασματικά διαπιστώνουμε ότι 
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η Ελλάς έχει καταστεί ένα ανοχύρωτο κράτος, βορά στις ορέξεις των διεθνών 

κυκλωμάτων λαθροδιακινητών (trafficking) και η πολιτική ηγεσία εμφανίζεται για μια 

ακόμα φορά απροετοίμαστη, αφενός μεν να περιφρουρήσει τα σύνορα και αφετέρου 

δε να διασφαλίσει την κοινωνική ειρήνη στις περιοχές της Κρήτης που πλήττονται από 

την λαθρομετανάστευση. 

 

 Ερωτώνται οι Αρμόδιοι Υπουργοί:  

1. Ποια είναι τα συγκεκριμένα μέτρα και αποφάσεις που προτίθεστε να λάβετε 

για να αποτραπεί η περαιτέρω παραβίαση των θαλασσίων συνόρων της 

χώρας από οργανωμένα κυκλώματα διακινητών; 

2. Επιβεβαιώνετε τα στοιχεία που αναφέρονται στον δημόσιο λόγο και στον 

Τύπο σχετικά με την άφιξη περίπου 2.000 λαθρομεταναστών σε διάστημα 

δύο ημερών στην Κρήτη; Αν όχι, ποια είναι η επίσημη εκτίμηση των 

αρμόδιων υπηρεσιών; 

3. Πώς εξηγείτε τη μετατροπή της Κρήτης σε βασική πύλη εισόδου 

λαθρομεταναστών στην Ε.Ε.; Ποιοι παράγοντες έχουν καταστήσει την 

θαλάσσια αυτή δίοδο διάτρητη; 

4. Ποια είναι τα άμεσα επιχειρησιακά μέτρα που έχει αναλάβει ή 

προγραμματίζει να υλοποιήσει το Λιμενικό Σώμα για την ενίσχυση της 

επιτήρησης και την αποτροπή νέων εισροών; 

5. Ποιος είναι ο επιτελικός ρόλος της FRONTEX στην Κρήτη και ποιες 

ενισχύσεις παρέχει ή προτίθεται να παράσχει για την αντιμετώπιση των 

αυξημένων ροών; 

6. Ποιες ΜΚΟ ή διεθνείς οργανώσεις δραστηριοποιούνται σήμερα στην Κρήτη 

σε σχέση με την υποδοχή, περίθαλψη ή υποστήριξη των λαθρομεταναστών; 

Ποιο είναι το κανονιστικό πλαίσιο λειτουργίας τους και υπό ποια εποπτεία 

τελούν; 

7. Έχει εκπονηθεί από το Υπουργείο Μετανάστευσης ή άλλο αρμόδιο φορέα 

σχέδιο διαχείρισης των κοινωνικών επιπτώσεων από την παρουσία χιλιάδων 

λαθρομεταναστών στις τοπικές κοινωνίες της Κρήτης; Αν ναι, ποια είναι τα 

συμπεράσματα και ποιο είναι το επιχειρησιακό πλάνο υποστήριξης των 

τοπικών αρχών; 



8. Πόσες συλλήψεις διακινητών έχουν πραγματοποιηθεί στην Κρήτη κατά τους 

τελευταίους 12 μήνες; Υπάρχει συνεργασία με διεθνείς ή ευρωπαϊκές 

διωκτικές αρχές για την εξάρθρωση των κυκλωμάτων; 

9. Υπάρχει ενεργός συντονισμός μεταξύ των Υπουργείων Μετανάστευσης, 

Ναυτιλίας και Προστασίας του Πολίτη για την πρόληψη της 

λαθρομετανάστευσης στην Κρήτη και άλλες περιοχές ανά την Ελλάδα; Ποιες 

κοινές επιχειρήσεις έχουν πραγματοποιηθεί και ποια τα αποτελέσματά τους; 

 

Αθήνα 10/07/2025 

Ο ερωτών βουλευτής  

 

Φλώρος Κωνσταντίνος 

Ανεξάρτητος Βουλευτής Λαρίσης 




